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                                                 P R O T O K Ó Ł    NR XVI /2016 
 Sesji  Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 30 marca  2016r. 
 
Sesja odbyła się w  sali  Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o godz.10.00 i 
trwała do godz. 12.00 
Na sesji obecnych było  14 radnych  wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. 
Nieobecny : 

1. Jacek Oczek 

 

                                                   Lista obecności radnych stanowi  zał. Nr 1 
Ponadto w sesji udział  wzięli  : 
Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
Grzegorz Kordiak– Z-ca Burmistrza, 
Jadwiga Rodzewicz- Skarbnik Gminy, 
Marcin Koziński - Sekretarz Gminy, 
Jan Rewers – Przewodniczący Rady Powiatu Górowskiego 

Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       
 
                                                           Lista obecności gości  stanowi zał. nr 2 
 
Sołtysi wsi . 
                                                           Lista  obecności  sołtysów stanowi zał. Nr 3 
Razem w sesji udział wzięło 59 osób.    
 

Ad 1. Otwarcie sesji. 
Słowami „Otwieram XVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza”   pan Jacek Chorostkowski – 
Przewodniczący Rady  otworzył obrady .Stwierdził  prawomocność obrad sesji , 
powitał  w pierwszej kolejności pana  Zbigniewa Stuczyka –Burmistrza Wąsosza , 
Pana Grzegorza Kordiaka – Zastępcę Burmistrza ,pana Marcina Kozińskiego  –
sekretarza Gminy , panią Jadwigę Rodzewicz – skarbnika Gminy , oraz  pozostałych 
gości zaproszonych  radnych i   sołtysów  oraz publiczność. 
Następnie Pan Przewodniczący Rady   zwrócił się do radnych w sprawie  

ewentualnych zmian do porządku obrad. 

 Nikt nie złożył innych propozycji ani uwag do przedstawionego porządku obrad. 

 Porządek obrad sesji : 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2017 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

miedzy Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Głogowie, a Gminą Wąsosz w 

sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Głogowie zadań z 
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zakresu egzekucji administracyjnej należności pieniężnych z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany stawek 

podatku od środków transportowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Wąsosz na lata 2016-2030.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2016r. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie.            

                                                                                 Porządek obrad to zał. Nr 4   

Ad 2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół  XV sesji Rady Miejskiej Wąsosza 
odbytej w dniu 24 lutego 2016r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze rady  i 
przed tą sesją .Do tego  protokołu radni nie wnieśli uwag wobec tego Pan 
Przewodniczący  Rady stwierdził przyjęcie protokołu Nr XV/16 z sesji Rady Miejskiej 
Wąsosza. 
 

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 Radny Henryk Szymczak  zam. Czeladź Wielka 

 – należy odkrzaczyć drogę na odcinku z Czeladzi do Baranowic i z Baranowic w 

kierunku Daszowa ponieważ  gałęzie drzew utrudniają przejazd pojazdem. 

- budynek po byłym PGR ulega dewastacji , a spadające dachówki stwarzają 

zagrożenie dla osób poruszających się drogą . W związku z tym  należałoby zwrócić 

się do właściciela budynku o jego zabezpieczenie. 

  

Ad 4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Informację o pracy Burmistrza w okresie od 24 lutego do 30 marca  2016 r 
przedstawił pan Zbigniew  Stuczyk – Burmistrz, który poinformował, że w dniu 5 
marca 2016r wybuchł pożar w sześciorodzinnym budynku w Chocieborowicach. 
Paliło się poddasze i dach. Nikt  z lokatorów nie ucierpiał. Ugaszono ogień, a potem 
rozebrano konstrukcję dachową. Na miejscu działali strażacy z 4 zastępów JRG w 
Górze oraz dwa zastępy OSP z Wąsosza i Czeladzi Wielkiej. Akcja zakończyła się w 
sobotę przed 8 rano. W związku z tym podjąłem działania dotyczące zabezpieczenia 
mieszkań zastępczych dla poszkodowanych . Dzięki dobrej współpracy z Prezesem 
Spółdzielni Mieszkaniowej w Wąsoszu  dwie największe rodziny, jedna z dwójką, 
druga z trójką dzieci, otrzymały mieszkania  w Lubielu, drugie w Podmieściu. Jedna z 
rodzin zamieszkała w Chocieboriowicach w mieszkaniu, które zwolniło się po śmierci 
poprzedniej lokatorki. Wszyscy poszkodowani otrzymali też pomoc finansową z OPS-
u. Pracownicy urzędu zorganizowali zbiórkę finansową dla pogorzelców. 
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Udostępniłem  też busa z urzędu , żeby zawiózł dzieci pogorzelców do ich placówek 
oświatowych. Obecnie trwa remont budynku. 
W tym miejscu Burmistrz podziękował osobom, które pomagały przy pracach 

naprawczych i porządkowych. Następnie wręczył podziękowania dla  p. Czesława 

Baryluka – Kierownika SZBGKiM w Wąsoszu , p. Czesława Kondrackiego Prezesa 

Zarządu  Sp. z o.o. Przedsiębiorstwa Wodociągowo Kanalizacyjnego W Wąsoszu, p. 

Henryka Szymczaka-  MG Komendanta Ochotniczych Straży Pożarnych w Wąsoszu 

,p. Tadeusza Markowskiego – Prezesa Spółdzielni Socjalnej „Nad Baryczą „ w 

Wąsoszu, p. Mariana Krolla – Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej Wąsosz.  

Dnia 7 marca 2016r brał udział  w spotkaniu w sprawie pracy oferowanej przez firmę 

Blu-River, które odbyło się w Zespole Placówek Kultury w Wąsoszu. Firma ta 

oferowała pracę na plantacjach przy zbiorze szparagów i borówek oraz  pracę na 

pakowalni. Oferta dotyczyła pracy na umowę zlecenie (3 m-ce) oraz na umowę o 

pracę na czas określony (6-9 m-cy  45 osób a 17 osób na czas nieokreślony) przy 

stawce 1850 zł brutto – tj. 1340 zł netto. W kwietniu firma planuje zatrudnić 143 

osoby na umowę o pracę . Od 1 maja firma planuje zatrudnić dodatkowo 300 osób 

do zbioru szparagów i borówek. Pomimo dużego bezrobocia na terenie gminy 

Wąsosz na spotkanie przybyło 45 osób i to nie wszyscy byli zainteresowani 

zatrudnieniem. Burmistrz Rawicza i  Żmigrodu zwrócili się do gminy Wąsosz o 

rozważenie propozycji wejścia Gminy Wąsosz do Stowarzyszenia Wzgórz 

Trzebnickich i Doliny Baryczy celem współpracy w zakresie  turystyki. Poprzez to 

można skorzystać z dofinansowania w realizacji zadań w tym zakresie. W związku z 

tym zostanie przygotowany stosowny projekt uchwały, który będzie przedłożony 

Radzie na najbliższą sesję. Dnia 14 marca 2016r we Wrocławiu odbyła się  debata 

oświatowa o zmianach w systemie oświaty. Gospodarzem wrocławskiej debaty był 

Wojewoda Dolnośląski Paweł Hreniak. W debacie wzięła udział Minister Edukacji 

Narodowej Anna Zalewska, Dolnośląski Kurator Oświaty Roman Kowalczyk, władze 

samorządowe z województwa dolnośląskiego, dyrektorzy szkół, nauczyciele, 

reprezentanci oświatowych związków zawodowych oraz parlamentarzyści. Wspólnie 

z zastępcą braliśmy udział w panelu dyskusyjnym poświeconym finansowaniu 

oświaty, a mianowicie subwencji oświatowej . W ostatnim czasie mówi się o podziale 

spółki  NZOZ –VISMED  w Wąsoszu . Złożono wniosek do Urzędu dotyczący 

odkupienia części budynku  Gimnazjum w Wąsoszu, lecz gmina nie jest tym 

zainteresowana. Dnia 22 marca 2016r odbyło się spotkanie z Generalną Dyrekcją 

Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie odbudowy drogi krajowej DK-36 na odcinku 

Wąsosz od ul. Sienkiewicza  przez Wodniki do granic gminy tj. do  m. Załęcze. Odbył 

się przetarg na realizację zadania „Budowa przedszkola w Wąsoszu. Złożono 6  

ofert. 
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INSTAL DEVELOPER spółka z Lubina  za kwotę 835.132,47 zł 
BUDOM  Sylwia Szerłomska-Zdziebłoz Wrocławia- 931.445,28 zł 
NOVBAU Zakład Ogólnobudowlany –Nowicki –Sławoszowice-894.825, zł 
Jarosław Busz Zakład Budowlany ELIOS II – Kuczyna -945.006,49 zł 
PROKBUD Zakład Ogólnobudowlany –Prokocki  Ł.Czeladź W. -829.690,20  
Zakład Remontowo Budowlany REM-BUD-Drzewce – 928.088,69  zł. 
Komisja przetargowa wybrała najkorzystniejszą ofertę, a mianowicie Firmę PROK-
BUD Zakład Ogólnobudowlany Łukasz Prokocki  za kwotę 829.690,90 zł a zadanie 
ma być zakończone 18 sierpnia 2016r. bo  przewidywany termin otwarcia nowej 
placówki  to wrzesień 2016r. 
Odbył się VII Kiermasz Tradycji Wielkanocnych Ziemi Górowskiej. W tym roku 
wielkanocna ekspozycja została zaprezentowana w Sali Bankietowej „Magnolia „w 
Górze . Z gminy Wąsosz udział brało, aż 7 sołectw:  Cieszkowice, Czarnoborsko, 
Czeladź Wielka, Kamień Górowski , Sułów Wielki,  Wiklina i Zbaków Górny.  W 
konkursie na najpiękniejszy tradycyjny stół wielkanocny  na 22  aranżacji  z całego 
powiatu zwycięzcą zostało sołectwo Wiklina, drugie miejsce zajęło sołectwo z 
Witoszyc, a trzecie sołectwo Głębowice. 
W okresie międzysesyjnym wydano 28 Zarządzeń które dotyczyły następujących 
spraw: 
- przeprowadzenia w dniu 21 marca 2016r ustnych nieograniczonych przetargów na 
sprzedaż działki nr 221  o pow. 0,0241 ha w Wąsoszu ustalając cenę wywoławczą w 
wysokości 10.287 zł oraz działkę nr 115 o pow. 0,4154 ha położonej w Zbakowie 
Dolnym za kwotę 16.803,zł. 
- przeprowadzenia w dniu 31 marca 2016r przetargu na sprzedaż nieruchomości w 
granicach działki nr 11 o pow. 0,60 ha w Sułowie Wielkim za kwotę 79.598,00 zł i 
wadium 8000 zł, 
- przeprowadzenia w dniu 8.04.2016r przetargu ustnego nieograniczonego dz. Nr 
137/ 3 położonej w Świniarach ustalając cenę wywoławczą w kwocie  20.361 zł i 
wadium 2000 zł oraz działki nr 420/ 3 położonej w obrębie Wąsosza za cenę 4.758 zł 
a wadium ustalono w wysokości 500 zł 
- przeprowadzenia  w dniu 12 .04.2016r przetargów na dz.51/1  o pow. 0,16 ha w 
Ostrawie za kwotę 16.244 zł przy wadium 2000 zł oraz dz. Nr 338/4 o pow. 0,11 ha w 
obrębie Czeladzi  W  za cenę 10.980 zł i wadium 1500 zł  
- przeprowadzenia w dniu 21 kwietnia 2016r przetargu na sprzedaż działki nr 227/16 
o pow. 0,1932 ha  w Wąsoszu za kwotę 33.810 ha w Wąsoszu przy wadium 4000 zł 
oraz działkę nr 93/4 o pow. 0,2711 ha   w obrębie wsi Chocieborowice za kwotę 
18.435 zł przy wadium 2000 zł 
- przeprowadzenia  w dniu 22 .04.2016r przetargu na sprzedaż  dz.198/4  o pow. 
0,15 ha w Wąsoszu  za kwotę 36.795 zł przy wadium 4000 zł  
- nabycie na rzecz gminy służebności gruntowej przejazdu i przechodu na działce nr 
219 położonej w Wąsoszu stanowiącej współwłasność Ryszarda i Grażyny 
Czechowskich w pasie gruntu o szerokości 5 m i długości 26 m łączącym się z drogą 
publiczną ul. 1-go Maja na rzecz właścicieli działek 227/4 , 221,220. Służebność na 
rzecz Gminy ustalona została odpłatnie na okres 2 lat za kwotę 1200 zł rocznie. 
- wydzierżawiono 8 stanowisk handlowych na placu miejskim Wąsoszu przy ul. 
Korczaka, 
- wydzierżawiono działki : jedną w Chocieborowicach, 4 działki w Wąsoszu, jedną w 
Sułowie Wielkim, 2 działki w Czeladzi Wielkiej na cele rolne 
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- nabycia nieodpłatnie od Skarbu Państwa nieruchomość zabudowaną drogą o 
nawierzchni asfaltowej oznaczoną jako działka nr 244 w Wodnikach  z 
przeznaczeniem na realizacje zadań własnych gminy.  
- sprzedaży na podstawie uchwały Nr XV/109/16 Rady Miejskiej Wąsosza na rzecz 
dotychczasowych dzierżawców państwa Mróz nieruchomość zabudowaną 
budynkiem użytkowym położonym w m. Gola W. 
- zmiany budżetu gminy na 2016r . Jedno zarządzenie  dotyczyło zwiększenia 
dochodów i wydatków z tytułu dotacji na realizację programu 500 plus .Ponadto 
przeniesiono środki miedzy paragrafami i rozdziałami w administracji publicznej , 
pomocy społecznej oraz oświacie i wychowaniu. Drugie zarządzenie przenosiło 
środki między paragrafami i rozdziałami w pomocy społecznej i edukacyjnej opiece 
wychowawczej. Ponadto przenosiło środki z rezerwy celowej na zarządzanie 
kryzysowe a mianowicie usuwanie skutków pożaru, 
- upoważniono pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu obowiązującego 
do  prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń rodzinnych, funduszu 
alimentacyjnego oraz z zakresu świadczenia wychowawczego. Upoważnienie to 
obowiązuje w czasie nieobecności Kierownika OPS.  
- przedłożono sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2015r wraz ze 
sprawozdaniem finansowym Zespołu Placówek Kultury i informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
- oddania Polskiemu Związkowi Wędkarskiemu Okręg Wrocławski Koło Wąsosz do 
bezpłatnego używania na okres 3 lat nieruchomość nr 350  o pow.0,39 ha w 
Wąsoszu na cele  rekreacyjno wypoczynkowe. 
- nabycia na rzecz gminy Wąsosz nieruchomości od KRUSZGEO Wielkopolskie 
Kopalnie sp.  z o.o.  – prawa własności nieruchomości o łącznej powierzchni 41, ha tj 
. działek w Czeladzi Wielkiej za kwotę 203.814 zł 
 
 
 
                                                                                 Informacja to zał. nr 5 

Ponadto pan Zb. Stuczyk – Burmistrz Wąsosza wraz z p. G.Kordiakiem _ Zastępcą 

Burmistrza wręczyli podziękowania z okazji „ Dnia Sołtysa” tym sołtysom, którzy byli 

nieobecni  na uroczystości  w dniu 20 marca 2016r. w ZPK w Wąsoszu. 

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na  rok 2017. 
Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana  Burmistrza, który przedstawił projekt 

uchwały dotyczący funduszu sołeckiego .Projekt uchwały posiada załącznik, z 

którego wynika ile każde sołectwo mogłoby otrzymać środków, a jest to uzależnione 

od ilości mieszkańców. Są tam kwoty od 2.000  zł do 16.000 zł i sumując wszystkie 

pozycje można wydzielić w budżecie gminy  kwotę 330.000 zł na ten fundusz. 

Burmistrz poinformował, że on od wielu lat nie jest zwolennikiem, aby ten fundusz 

tworzyć ponieważ jest to rozdrobnienie środków . Wieś, która otrzyma 5.000 zł nie 

może wiele zrobić natomiast za łączną kwotę 330.000 zł już można zrealizować 

większe zadania np. w dwóch miejscowościach.  Wszyscy przecież wiedzą, że w 

trakcie roku budżetowego zwracając się z różnymi potrzebami wsi  wykonywane są 

drobne zadania w sołectwach bez tego funduszu . Nikomu nie odmówiono środków  i 

też nadal  tak będzie z rezerwy Burmistrza czy też innych wolnych środków. W 
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związku z tym  proponuje się Radzie, aby nie  wydzielać w budżecie gminy Wąsosz 

na 2017r funduszu sołeckiego.  

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego – pozytywna. 

Dyskusji nie było .  

Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Rady. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XVI/115/16 w sprawie funduszu 
sołeckiego na 2017r. -jednomyślnie 12 „za” 0”przeciw”, 2 „wstrzymujących się” 
                                                                Uchwała Nr XVI/115/16 to zał. nr 6 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
miedzy Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Głogowie, a Gminą Wąsosz w 
sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Głogowie zadań z 
zakresu egzekucji administracyjnej należności pieniężnych z tytułu opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

O przedstawienie tego projektu uchwały Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana 
Marcina Kozińskiego –sekretarza Gminy, który poinformował , w 2012r wprowadzono 
ustawę dotyczącą nowych zasad utrzymania porządku i czystości w gminach gdzie 
egzekucje w tej sprawie miał prowadzić burmistrz. Ustawa weszła w życie 1 lipca  w 
2013r. jednakże w listopadzie 2014r ustawodawca zmienił zapis w ustawie ,że 
egzekucje będzie prowadził naczelnik Urzędu Skarbowego. Po 3 miesiącach później 
przywrócił ten zapis ale Naczelnik Urzędu Skarbowego na podstawie porozumienia 
mógł przekazać te egzekucje do realizacji Burmistrza. Zawarcie porozumienia jest 
zasadne ponieważ Burmistrz od razu będzie egzekwował te należności za 
gospodarowanie odpadami nie będzie czekał aż ta kwota urośnie do dużych 
rozmiarów tym bardziej ,że zna wszystkich podatników.  
 

Pan Andrzej Rapior  – Przewodniczący Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 

Komunalnego poinformował ,że opinia Komisji w tej sprawie jest jednomyślnie 

pozytywna. 

 
Dyskusji nie było. 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Rady. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XVI/116/16  w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia miedzy Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w 
Głogowie, a Gminą Wąsosz w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Głogowie zadań z zakresu egzekucji administracyjnej 
należności pieniężnych z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. - 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się 
                                                                          Uchwała Nr XVI/116/16 to zał. nr 7 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany 

stawek podatku od środków transportowych. 
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Przewodniczący Rady poinformował ,że 7marca 2016r. do Rady wpłynęło pismo 

Firmy Transportu Międzynarodowego „Intertrans” w Wąsoszu. Przewodniczący Rady 

odczytał treść pisma z której wynikało, że firma występuje do Rady o spowodowanie 

zmniejszenia stawek od środków transportowych. 

                                                                                                   Pismo to zał.nr  8 

Przewodniczący Rady stwierdził, że skoro sprawa dotyczy zmiany przepisów prawa 

miejscowego sprawę tą rozpatruje Rada dlatego w pierwszej kolejności  pismo 

zostało skierowane do Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego do 

zbadania. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Andrzejowi Rapiorowi 

Przewodniczącemu Komisji Budżetu ,który przedstawił stanowisko w tej sprawie.„W 

dniu 7 marca 2016r. do Rady Miejskiej Wąsosza wpłynęło pismo w sprawie " 

doprowadzenia do podjęcia przez Radę Miejską Wąsosza uchwały w istotny sposób 

obniżającej stawki podatku od środków transportowych obowiązujących w Gminie 

Wąsosz".Pismo to określa postulat co do zmiany przepisów prawa miejscowego tj. 

uchwały Nr XI/74/15 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2015r. w sprawie 

określenia stawek podatku od środków transportowych.. Mając na względzie w/w 

przedmiot pisma , zostało ono zakwalifikowane jako petycja zgodnie z ustawą z dnia 

11 lipca 2014r. o petycjach (Dz.U. z 2014r poz.1195). 

Petycja z dnia 7 marca 2016r spełnia wymogi formalne określone w ustawie, tj. 
została złożona we właściwej formie i zawiera wszystkie elementy przedmiotowe 
oraz została skierowana do właściwego organu. Zgodnie z art. 9 ust. 2 ustawy o 
petycjach, petycja złożona do organu stanowiącego jednostki samorządu 
terytorialnego jest rozpatrywana przez ten organ chyba ,że w statucie tej jednostki 
wskazany jest organ wewnętrzny tego organu stanowiącego, właściwy w tym 
zakresie. Z uwagi na brak wskazania w statucie Gminy Wąsosz innego właściwego 
organu , petycję rozpatruje Rada rozstrzygając merytorycznie kwestię petycji należy 
zważyć co następuje : 
Uchwała Nr XI/74/15 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2015 r. w sprawie 
podatku od środków transportowych została podjęta w oparciu o art. 10 ust 1 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U.z 2014r. poz. 849 z późn.zm) zgodnie z 
którym " Rada Gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatków od 
środków transportowych z tym , że rocznie maksymalne stawki podatku od środków 
transportowych określa art .10 ust 1 z tym , że w zależności od liczby osi, 
dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia stawki nie mogą być 
wyższe od kwot określonych w załączniku nr 1,2,3 do ustawy. Ustawodawca wskazał 
w art. 10 ust.2, że przy określaniu stawek Rada Gminy może różnicować wysokość 
stawek dla poszczególnych rodzajów uwzględniając wpływ środka transportowego na 
środowisko naturalne, rok produkcji lub liczbę miejsc do siedzenia. Stawki podjęte 
uchwałą Nr XI/74/15 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2015r pozostają w 
zgodzie z w/w przepisami. Rada Miejska Wąsosza podejmując uchwałę kierowała się 
propozycją Burmistrza w sprawie obniżenia maksymalnych stawek podatku od 
środków transportowych ustalonych przez Ministra Finansów. Ponadto ze względu 
na to, że przez wiele lat nie było żadnych zmian w wysokości określonej stawki 
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podatku, a zmiany uchwał jakie podejmowała Rada wynikały tylko i wyłącznie z faktu, 
iż stawka minimalna Ministra Finansów w pojedynczych przypadkach była wyższa od 
określonej w uchwale Rady, postanowiono je w 2016r realnie podwyższyć. 
Analizując stawki podatku od środków transportowych w zestawieniu ze stawkami 
okolicznych gmin należy stwierdzić , że stawki w Wąsoszu nie są najwyższe, a 
podatek ten nie jest ważną pozycją w dochodach budżetu gminy na 2016 r. Wpływy z 
tego podatku stanowią zaledwie 1,15 % dochodów własnych, a 0,2 % ogółu 
zrealizowanych w 2015r dochodów. Skutki obniżenia stawek w stosunku do stawek 
maksymalnych  spowodowały i tak uszczuplenie wpływów z analizowanego podatku 
o kwotę 65.892,76 zł i wpłynęły na 
obniżenie subwencji wyrównawczej dla gminy. Ponadto w orzecznictwie sądowym 
występuje linia orzeczenia zgodnie, z którą stawki podatków mają charakter roczny i 
stawek podatków w trakcie roku zmieniać nie można. Każdy podatnik chciałby, aby 
jego podatek był minimalny jednak Rada Miejska Wąsosza określając kierunki 
rozwoju gminy bierze pod uwagę dochody własne budżetu gminy na miarę 
możliwości swoich podatników , które służą realizacji zadań publicznych . 
Autor petycji wskazuje, że podatek od środków transportowych jest dla jego firmy 
dużym obciążeniem finansowym w 2016r. Należy jednak zauważyć, że podatek od 
środków transportowych jest podatkiem majątkowym i zależy od parku 
samochodowego, którym dysponuje firma. 
Rada Miejska Wąsosza z ubolewaniem przyjmuje zapowiedzi przeniesienia firmy 
przez autora petycji na inny teren . Należy też podkreślić , że dla Rady ważny jest 
każdy przedsiębiorca działający na terenie Gminy „ 
 

 
Dyskusja : 

Pani Wołowska Wioletta – FTM Intertrans- podatki w naszej gminie nie były 

zmieniane od wielu lat, ale stawki podatków od środków transportowych które nas 

dotyczą nie były  stawkami minimalnymi one zawsze były wyższe. Nie próbowaliśmy 

wywołać nacisku na Radę lecz zwróciliśmy się z prośbą. Inne gminy ustaliły stawki  

na pojazdy jakie my posiadamy niższe chociażby gmina Wińsko, Strzegom, Stara 

Kamienica z chęci ściągnięcia innych przedsiębiorców by uzyskać większe dochody 

.Zdajemy sobie sprawę ,że to ważna pozycja w budżecie Gminy.  Należałoby się 

zastanowić by może wszyscy podatnicy w naszej gminie zaczęliby spłacić należne 

podatki to wówczas się zrekompensuje, bo z protokołów Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  wyraźnie wynika ,że w naszej gminie  nie wszyscy płacą należne 

podatki i nie wszyscy składają deklaracje z tego podatku, a są też zaległości 

przedawnione.   

Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy- stawki  podatków od środków transportowych 

ustalone są stawkami rocznymi i są orzeczenia Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego  w Poznaniu  czy też Sąd Warszawski stoi na stanowisku w tej 

sprawie ,że w trakcie roku stawek nie można zmieniać. Od 10 lat Rada  zmieniała 

stawki jedynie dlatego , że nie mieściliśmy się w stawce  minimalnej ustalonej przez 

Ministra. Obecna uchwała została dość znacznie zmieniona ponieważ do tej pory 

mieliśmy 49 rodzajów pojazdów i  stawek w podatku od środków transportowych . 
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Opracowanie nowej uchwały  miało sprawić  by ona była czytelniejsza też dla 

podatnika. Przy uchwalaniu stawek podatków  od środków transportowych w 2015r  

na rok 2016 Rada zastosowała już 65.000 zł zwolnienia, a to przekłada się na 

subwencje dla gminy, którą otrzymuje z budżetu państwa . Minister wówczas 

stwierdza skoro  zmniejszacie swoje dochody umniejszając stawki  to dlaczego z 

budżetu państwa  gmina ma otrzymać subwencje i w konsekwencji ją zmniejsza czyli 

podwójnie gmina traci. Najważniejsze jest to, że stawek w trakcie roku zmieniać nie 

można.  Sam proces legislacyjny jest taki ,że stawki muszą wejść w życie z dniem 1 

stycznia danego roku podatkowego. Ponadto FTM „Intertrans” zarzuca ,że nie może 

skorzystać z programów pomocowych tj zwolnień na podstawie Rozporządzenia 

Rady Ministrów z  2 lutego 2015r. Rozporządzenie to wprowadziło ulgę w zakresie 

środków transportowych, ale do tego powinna być stosowna uchwała  rady 

określająca zasady zwolnień. Gmina Wąsosz posiada pomoc publiczną w zakresie 

podatku od nieruchomości natomiast w zakresie środków transportowych nie. Z 

samego Rozporządzenia FTM „Intertrans” nie może uzyskać  pomocy publicznej  w 

zakresie środków transportowych ponieważ do tego jest niezbędna uchwała Rady, 

która określi katalog tej pomocy. Do póki Rada nie podejmie uchwały to takiej 

pomocy udzielić nie można bo samo Rozporządzenie nie wystarczy. Dochód gminy 

w zakresie podatku od środków transportowych nie jest znaczącym dochodem 

ponieważ stanowi 1,15 %,   a nie  możemy obniżać wszystkim podatków bo nie 

będziemy mieli w ogóle dochodów własnych, a zatem nie będziemy mogli realizować 

zadań .  Może  przedstawiciel FTM przedstawi jaki procent stanowią podatki od 

środków transportowych w uzyskanych obrotach firmy i czy to jest duży procent. 

Pani Wołowska Wioletta – Intertrans – Nie jestem w stanie powiedzieć ponieważ 

musiałabym to sprawdzić nie mniej jednak płaciliśmy zawsze systematycznie należne 

podatki.  Z protokołu RIO wyraźnie wynika,że gmina nie ściągała należności od 

podatników, a więc nie dba o swoje dochody . Inne gminy mogą zastosować 

zmniejszenia podatków zastosować ulgi,  a więc korzystnie podchodzą do swoich 

podatników, którzy mogą się rozwijać i zapewne zatrudniają dodatkowe osoby , 

powiększają swój tabor  natomiast w naszej gminie tego nie ma .Mało tego to jest 

odczucie takie ,że gmina nie traktuje wszystkich podatników na równi  i to jest 

potwierdzeniem kontroli że gmina nic nie robiła w tym zakresie. 

Pani Jadwiga Rodzewicz Skarbnik Gminy – wyjaśniam, że  nie można mówić, że 

gmina nic nie robi, aby ściągać podatki i nie jest gminy winą ,że podatnik notorycznie 

nie składał deklaracji podatkowych .Z protokołu RIO wynika ,że to dotyczy jednego 

podatnika, który nie płacił należności lecz Gmina wielokrotnie występowała do 

podatnika o złożenie deklaracji, ale bez skutku i tutaj gmina nie ma wpływu na to ,że 

ktoś  notorycznie nie odbiera wezwań od Urzędu  i w żaden sposób nie reaguje. 

Burmistrz sam  nie może karać podatnika ,ale może występować o to do Naczelnika 

Urzędu Skarbowego.. Owszem Burmistrz nie występował ponieważ zadłużenie tego 

podatnika jedynie by się zwiększyło dlatego sami  rozpoczęliśmy postępowanie za 

uporczywe uchylanie się  w tej sprawie.  Jako kierownik referatu  stwierdzam, że 
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szczególnie dbam o to by pracownicy  zabiegali o prawidłową realizację dochodów,  

a więc proszę nie zarzucać ,że gmina nie dba o swoje dochody. 

Pani Wioletta Wołowska- ja nie zarzuciłam tego ,że pani referat źle pracuje czy pani 

nie nadzoruje  tego lecz wynika to z protokołu RIO do którego się odnoszę, a mam 

takie spostrzeżenia. Ponadto są podawane do publicznej wiadomości informacje  o 

zwolnieniach z podatków  w stosunku do różnych podatników i każdy to widzi i może 

oceniać  takie działanie. 

Pani J.Rodzewicz – skarbnik – wyjaśniła , że podawane informacje do publicznej 

wiadomości   o zastosowanych zwolnieniach i umorzeniach wynikają ze stosownych 

przepisów . Zwolnienia ,umorzenia są udzielane przez Burmistrza na indywidualne 

wnioski podatników, które wynikają z ulg ustawowych lub zdarzeń losowych. Wasza 

firma w ramach pomocy publicznej  na podstawie  wspomnianego Rozporządzenia 

nie może ubiegać się o takie zwolnienie bo nie ma stosownej uchwały  natomiast z 

innych  form pomocy może korzystać i korzystała . 

Zbigniew Stuczyk- Burmistrz- wyjaśnił, że przy uchwalaniu stawek wpływ z podatku 

od środków transportowych  na 2016r. to 69.000 zł natomiast obniżenie stawek to 

kwota 65.000 zł. Czyli zwolnienie już o ½. Druga rzecz to   mówimy tu tylko i 

wyłącznie o ciągnikach siodłowych. Tego rodzaju pomoc de minimis gdyby była 

uchwalona przez radę będzie zakwestionowana przez Urząd Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów ponieważ dotyczyć będzie tylko jednej grupy pojazdów, które posiada 

jeden podatnik. Gdyby Rada chciała podjąć uchwałę o pomocy publicznej musi 

naprawdę uwzględnić tą pomoc ,z której mógłby skorzystać każdy podatnik 

posiadający środki transportowe . W innej grupie podatków podatnicy z innych gmin 

przenoszą się do Gminy Wąsosz i mówią że na wstępie zyskują 1000 zł. Gmina nie 

zamierza niczego ukrywać i protokoły RIO są udostępniane do wiadomości 

publicznej. Jeżeli chodzi o tego podatnika , którego pani ciągle tutaj podkreśla to 

dotyczy wszystkim znanego podatnika z Wąsosza, który na dzisiaj nie ma już 

niczego ,  nie ma domu, nie ma firmy nawet jednej przyczepy, ale wynika to ze 

sposobu prowadzenia  jego działalności, a faktycznie to z nieprowadzenia jej.  W 

jego przypadku było prowadzonych wiele postępowań  komorniczych i gmina w 

żaden sposób nie miała szans do uzyskania swoich należności ponieważ osoba ta 

była niewypłacalna.  Poddaje pod rozwagę Radzie opracowanie takiej formy pomocy 

de minimis i jest to możliwe ,żeby taką pomoc w gminie Wąsosz uchwalić.  Należy 

też stwierdzić ,że firma Intertrans nie wystąpiła o zwolnienie czy też umorzenie 

podatku w 2016r.Podała Pani przykłady gmin gdzie uchwalone zostały  mniejsze  

stawki podatków, ale jest  też wiele gmin, które ustaliły podatki w maksymalnych 

stawkach. Podjęcie uchwały przez Radę Miejską Wąsosza o pomocy de minimis w  

zakresie  podatku od środków transportowych będzie wymagało przeanalizowania 

zakresu zwolnień by objąć wszystkich podatników. 

 Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XVI/117/16 w sprawie rozpatrzenia 
petycji dotyczącej obniżenia stawek podatku od środków transportowych. 
 - 10 głosami „za”  , 0  głosów „przeciw”  4 „wstrzymujących  się”.  

                                                                   Uchwała Nr XVI/117/16 to zał. Nr 9 
  
Ad 8 i Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2016-2030 oraz zmiany budżetu Gminy 
Wąsosz na 2016r.. 
 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy została poproszona o omówienie projektu 

uchwały . Poinformowała ,że  zmiany WPF wynikają ze zmian bieżących budżetu 

gminy Wąsosz. Jednak proponuje się autopoprawkę Burmistrza do WPF, a 

mianowicie zakup nieruchomości po byłej żwirowni w Kowalowie gdzie w budżecie  

2016r przewiduje się kwotę 35.000 natomiast w roku 2017 kwotę 210.000 zł z 

przeznaczeniem tej nieruchomości na tereny rekreacyjno-turystyczne. 

Zmiany budżetu dotyczą : 

1) zwiększenia  dochodów  i wydatków z tytułu dotacji otrzymanej od Krajowego 
Biura Wyborczego na prowadzenie rejestru wyborców oraz zakupu urn do lokali 
wyborczych  

2) zwiększenia dochodów z następujących tytułów:  
- odsetki pozostałe,  
- wpływy z różnych dochodów,  
- wpływy z różnych opłat,  
- podatku od czynności cywilnoprawnych opłacanych przez osoby prawne,  
- opłaty od posiadania psów,  
3) zmniejszenia dochodów z tytułu podatku od nieruchomości o osób prawnych,  

4) zwiększenia środków na:  
a)  umowy zlecenia i pochodne od tych umów w zakresie pozostałej działalności w 
rolnictwie,  
b) zadanie inwestycyjne pn. „Budowa przedszkola w Wąsoszu”,  
5) zmniejszenia  środków z dodatkowego wynagrodzenia rocznego realizowanego w 
administracji publicznej,  

6) z rezerwy ogólnej przenosi się środki na zakup nieruchomości w m. Kowalewo.  

 

 

Opinia  Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie jednomyślnie  

zaopiniowała powyższe projekty uchwał. 

Dyskusji nie było. 
 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XV/117/16 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2030. 
 – jednomyślnie 14 głosami „za”  , 0  głosów „przeciw”  0  „wstrzymujących  

się”.  
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                                                                   Uchwała Nr XVI/118/16 to zał. Nr 10 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Wąsosz na 2016r i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XVI/119/16 w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Wąsosz na 2016r. – jednomyślnie 14 głosami „za”  , 0  głosów 

„przeciw”  0  „wstrzymujących  się”.  

                                                                           Uchwała Nr XVI/119/16 to zał. Nr 11 

 

Ad 10.   Informacje Przewodniczącego Rady. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do zobowiązanych  do złożenia oświadczeń 

majątkowych wraz z PIT za 2015r  aby je złożyli w terminie do 30 kwietnia 2016r. 

Ponadto   poinformował zebranych ,że Burmistrz Wąsosza wraz z Dyrektorem ZPK  

zapraszają na TEST Z HISTORII NA 1050-LECIE CHRZTU POLSKI ,który 

zaplanowany jest w dniu 17 kwietnia 2016r w ZPK w Wąsoszu. 

 

Ad 11.  Odpowiedzi na interpelacje. 

 

 Burmistrz odpowiedział ,że  sprawa wycięcia krzaków  Czeladź W.- Baranowice  
przy drogach powiatowych leży w gestii powiatu . Ostatnio Wicestarosta prosił o 
pomoc w  wycinaniu krzaków przy drogach  Spółdzielnię Socjalną z Wąsosza. 
Interpelacja ta zostanie wysłana do powiatu. 
Jeżeli chodzi o zabezpieczenie budynku w Czeladzi to nie jest to budynek Gminy , 
ale wystosujemy pismo o jego zabezpieczenie do właściciela budynku pomimo tego 
,że już wcześniej gmina występowała w tej sprawie. 
 
Ad 12.Wolne głosy i wnioski. 
 
Jan Rewers – kierownik ODR w Górze podziękował sołectwom z gminy Wąsosz , 

które brały udział w Kiermaszu Tradycji Wielkanocnych. Oferował rolnikom pomoc 

pracowników ODR przy wypełnianiu wniosków o dopłaty dla rolników. Zachęcił do 

reaktywowania Kół Gospodyń Wiejskich. Poruszył sprawę planowanego wyjazdu 

rekreacyjno- turystycznego do Fromborka, Malborka i Elblaga. 

Pan Grzegorz Kordiak – zastępca Burmistrza poinformował zebranych ,że dnia 14 

marca 2016r  był wspólnie z Burmistrzem Stuczykiem na debacie w Urzędzie 

Wojewódzkim z  Ministrem Edukacji  na temat karty nauczyciela , finansowania 

oświaty .  Poinformował ,że Burmistrz jako pierwszy zabrał głos dzieląc się obawami 

w zakresie oświaty , zadawał pytania  w zakresie finansowania oświaty oraz 

stwierdzał  z jakimi problemami borykają się  prawie wszystkie samorządy. To 

wystąpienie zebrani samorządowcy poparli oklaskami i rozpoczęła się lawina 

kolejnych głosów i pytań dotyczących podobnych problemów. Ponadto drugą  rzeczą 

którą podkreślił to  godna naśladowania postawa Burmistrza przy pomocy rodzinom – 

pogorzelcom w Chocieborowicach za co gorąco Burmistrzowi  podziękował. 
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Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz podziękował dla 7 sołectw, które brały udział w 

Kiermaszu Stołów Wielkanocnych , gdzie należało poświecić wiele swojego czasu , 

przygotowań,  ponieść określone koszty. Stwierdził ,że był zaszczycony tym jak 

sołectwa się do tego przygotowały dlatego zadeklarował dla sołectw : Cieszkowiece , 

Czarnoborsko , Kamień Górowski, Sułów Wielki , Wiklina , Czeladz W., Zbaków 

Górny, kwotę po 1000 zł z budżetu gminy z przeznaczeniem na potrzeby wsi. 

Ponadto Burmistrz stwierdził ,że dziwi go fakt głosowania w sprawie uchwały 

dotyczącej petycji  w sprawie zmniejszenia stawek podatku od środków 

transportowych ponieważ przy uchwalaniu stawek wszyscy radni byli jednogłośni 

natomiast dzisiaj głosowanie było inne . Zwrócił się do rady o przygotowanie projektu 

uchwały dotyczącej pomocy de minimis w zakresie podatku od środków 

transportowych, która nie będzie kwestionowana przez UOKiK. 

Pan Marcin Koziński – sekretarz poinformował zebranych ,że program 500 +  

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – prosił o założenie lustra  na 

drodze przy owczarni - posesji 55  w Chocieborowicach ponieważ wyjazd jest 

niewidoczny i stwarza zagrożenie. Ponadto należałoby  ustawić znak drogowy na 

drodze -wlocie do miejscowości „Strefa ruchu” który przyczyniłby się do poprawy 

bezpieczeństwa szczególnie dzieci, które często grają w piłkę  w pobliżu tej drogi. 

Pan Burmistrz odpowiedział ,że lustro będzie zamontowane natomiast znak  na 

drodze dotyczy drogi  krajowej i to nie leży w kompetencji gminy. 

Jednocześnie Burmistrz ustosunkował się do złożonej interpelacji radnej Dąbek w 

sprawie  spakowanych  do kartonów książek w Bibliotece w Wąsoszu. Być może 

część książek należało zabrać z pomieszczenia ,które zostało przeznaczone na 

parterze budynku  na pomieszczenie dla pracowników realizujących  program 500 +. 

Uważam ,że odpowiedzi należało szukać w bibliotece. 

Pan Eryk Aleksandrowicz – Dyrektor ZPK w Wąsoszu  odpowiedział ,że co roku w 

bibliotece wybrakowuje się stare książki i w tym roku 800 tytułów wybrakowano 

złożono w kartony w nieporęcznym miejscu ale innego nie ma.  Część książek 

spalono  ale były one bardzo zniszczone i część książek po 20 latach  jako dar z 

Holandii. Część dobrych książek pozostawiono  rozdać zainteresowanym sołtysom .  

Ad.13 Zakończenie. 
W związku z tym ,że porządek obrad został wyczerpany Pan  Jacek Chorostkowski 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XVI sesji dziękując zebranym za udział.   
 
Protokołowała: 
K.Szejnkienig 


